
《高级英语文选（A类）》课程教学大纲 

 

课程基本信息（Course Information） 

课程代码 

（Course Code） 
EN435 

*学时 

（Credit 

Hours） 
32 

*学分 

（Credits） 
2 

*课程名称 

（Course Name） 

 高级英语文选（A类）   

 Advanced English Readings（A） 

课程性质 
(Course Type) 

限选 

授课对象 

（Audience） 
汉语言专业外国留学生 

授课语言 
(Language of Instruction) 

英语 

*开课院系 

（School） 
人文学院 

先修课程 

（Prerequisite） 
 

授课教师 

（Instructor） 
沈矗 Lisa Chu Shen 

课程网址 
(Course Webpage) 

 

*课程简介（Description） 

《高级英语文选》是为母语非汉语的汉语言专业三年级留学生开设的

一门语言技能选修课程。开课时间为第 6学期。它以英语语言文学知

识和写作技能为主要教学内容。所选教学材料均为英语经典名著。该

课程通过阅读和分析精选名家作品，帮助学生提高阅读理解、写作能

力以及批判性思维的能力，同时了解英语国家文学历史及文化背景方

面的知识，从而扩大学生的知识面，激发学生对文学、人生和社会的

思考。同时该课程注重培养学生对名著的分析和欣赏能力、逻辑思维

及独立思考问题的能力，使学生能更好地运用所学的英语知识进行语

言交流与实践。该课程在注重阅读的同时，也对学生的听力、表达及

写作能力提出了较高的要求，目的均在于巩固和提高学生的语言和思

辨能力，增强其自主学习和研究的能力，并提高其综合文化和人文素

养。 

*课程简介（Description） 

Advanced English Readings is an elective course for third-year international 
students who major in Chinese language as non-native Chinese speakers. This 
course is taught in the 6th semester, and covers English literature study, writing 
skills training, and cross-cultural communication. The course uses original English 
writings as the teaching material. By reading and analyzing works by famous English 
writers, the students are expected to improve their reading comprehension, writing 
skills and critical thinking abilities. They will also study grammar and rhetoric 
methods and gain a deeper understanding of the culture and ideology in English 
speaking countries. Through the course, the students are expected to broaden their 
knowledge and deepen their thinking about society, culture and life in general. 



Moreover, the course also aims to improve students' analytical capacities and 
appreciation of classic works as well as developing logical and independent thinking 
so as to better apply their knowledge to language communication and the specific 
process of writing. The course is designed in a way that seeks to improve and 
reinforce students' language skills and logic thinking, enhance their study initiative, 
and improve their comprehensive abilities in humanities and cultural studies. 

课程教学大纲（course syllabus） 

*学习目标(Learning 
Outcomes) 

1.继续打好语言基本功，提高学生听、说、读、写的英语水平 （B6） 

2.培养对英语文学作品的兴趣和欣赏力（B10） 

3.进一步扩大知识面，增了解英语国家文化方面的知识，强对文化差异的敏感

性，加深对社会和人生的理解（B12） 

4. 学会用英语更有效地进行口头和书面的信息交流（B9） 

5. 培养学生思辨能力和用语言文字准确表达思想的能力 （B1） 

*教学内容、进度安排及

要求 

(Class Schedule 

& Requirements) 

教学内容 学时 教学方式 作业及要求 基本要求 考查方式 

Introductio

n: Course 

Syllabus 

 

 

2 

讲授/课堂

讨论 

 

预习第一单

元课文  

 

了解翻译

课程的内

容和目标 

设定学生

个人课程

学习目标 

  

讨论 

Wuthering 

Heights 
6 

讲授/课堂

讨论 

 

预习；学会

做研究 

  

 

掌握课堂

内容； 

较好完成

练习； 

为课堂讨

论做好准

备 

讨论/展示 

Treasure 

Island 

4 讲授/课堂

讨论 

 

预习；温习

已学名著 

掌握课堂

内容； 

较好完成

练习； 

为单元活

动做好准

备 

讨论/展示 

期中考试 2  
   

Treasure 

Island 

6 讲授/课堂

讨论 

 
 

掌握课堂

内容； 

较好完成

练习； 

积极参与

单元活动 

查对/讨论 



The Call of 

the Wild 

6 讲授/课堂

讨论 

 

准备课堂讨

论内容和 

单元活动 

掌握课堂

内容； 

较好完成

练习； 

为单元活

动做好准

备  

 

查对/讨论

/展示 

Lorna Doone 6 讲授/课堂

讨论 

 

准备课堂讨

论内容 

积极参与

单元活动

和课堂讨

论 

 

 

*考核方式 
(Grading) 

期末考试（30%）；期中测验（30%）；平时成绩（40%） 

Final exam (30%); Mid-term exam (30%); Class performance (40%) 

*教材或参考资料 
(Textbooks & Other 

Materials) 
教师自选资料 朗文经典 文学名著英汉双语阅读 

其它 

（More） 
 

备注 

（Notes） 
 

备注说明： 

1．带*内容为必填项。 

2．课程简介字数为300-500字；课程大纲以表述清楚教学安排为宜，字数不限。 
 


